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Bericht van duo-voorzitter Ronald Meijer 

 

Het is midden in de vakantietijd, maar de Werkgroep Behoud 

Lopikerwaard (WBL) zorgt er voor dat u ook nu op de hoogte gehouden wordt van de 

vele ontwikkelingen binnen onze fraaie Lopikerwaard. Hierbij ontvangt u alweer onze 

vierde digitale nieuwsbrief. Ondanks de vele bedreigingen van de Lopikerwaard, 

waarover wij u vaak informeren nu ook veel goed nieuws. De aandacht voor inheemse 

planten en voor de problematiek van rivierkreeften. Het dijkversterkingstraject 

Salmsteke met daaraan gekoppeld een toename van de kansen voor natuur en 

recreatie. Plannen voor landschapsherstel. Herbestemming van de Lopikse watertoren. 

Een succesvolle open dag van de historische Montfoortse eendenkooi. En nog veel 

meer. Wij wensen u als bestuur van de WBL veel leesplezier. En vergeet u niet deze 

digitale nieuwsbrief naar uw geïnteresseerde familieleden, vrienden en buren door te 

sturen.  
 

 

Dijk- en oeververbetering in Willeskop van de Gekanaliseerde Hollandsche IJssel  

 

De WBL volgt met belangstelling de 

plannen van Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR) voor de dijk- en 



 

oeververbetering in Willeskop van de Gekanaliseerde Hollandsche IJssel (GHIJ). Door de 

plannen zal veel beplanting worden verwijderd. Hier komen wel natuurlijke oevers (riet 

etc.) voor terug, maar de dijk zal kaler worden en daardoor een ander karakter krijgen 

dan hoe het nu is. De HDSR herkent en erkent de zorg van de WBL dat er bomen weg 

moeten en niet terugkomen. Volgens HDSR kunnen bomen/beplanting een gevaar 

vormen voor de waterveiligheid en de nautische veiligheid. Wel is HDSR bezig met de 

voorbereidingen voor een herplant-plan voor het gebied waarin de werkzaamheden 

worden uitgevoerd. Er is een Boom Effecten Analyse uitgevoerd die wordt gebruikt als 

input naast de wensen/eisen van een boomspecialist, de bewoners, de WBL en de 

gemeentes met een landschapsarchitect. LEES HIER VERDER.  
 

 

 

Open dag eendenkooi Montfoort succesvol 

 

 

Midden in de Lopikerwaard liggen drie 

eendenkooien. Twee daarvan liggen in de polder Broek en Blokland nabij Montfoort en 

deze worden door Staatsbosbeheer in originele staat gehouden. De afgelopen maanden 

hebben medewerkers van Staatsbosbeheer met de hulp van vrijwilligers hard gewerkt om de 

eendenkooi weer zo veel mogelijk op orde te krijgen en weer veilig toegankelijk voor 

excursies. Zaterdag 15 juli jl. deed Staatsbosbeheer de grote houten poort van één van de 

eendenkooien open voor het publiek. Ook de WBL was aanwezig met een vogelkijkhut. LEES 

HIER VERDER. 

   
 

 

Inheemse planten zijn belangrijk om tal van 

https://robertberger.us11.list-manage.com/track/click?u=1fdc46c5cf9b98f94f1f5d878&id=5e42c3007b&e=ce1360e0c7
https://robertberger.us11.list-manage.com/track/click?u=1fdc46c5cf9b98f94f1f5d878&id=e926d59ee6&e=ce1360e0c7
https://robertberger.us11.list-manage.com/track/click?u=1fdc46c5cf9b98f94f1f5d878&id=e926d59ee6&e=ce1360e0c7


 

redenen 

 

Er zijn steeds minder inheemse planten te vinden in Nederland, terwijl die een 

belangrijke schakel zijn in het ecosysteem. Wat maakt ze zo bijzonder? En wanneer is 

een plant eigenlijk inheems? LEES HIER VERDER.  

 

 

Werkbezoek Kamerleden onderstreept 

probleem rivierkreeften 

 

Op 2 juni jl. hebben Tweede Kamerleden 

Derk Boswijk (CDA) en Roelof Bisschop (SGP) een werkbezoek gebracht aan het 

agrarische bedrijf van familie De Leeuw in Zegveld. Op dit moment vindt langs de 

percelen in de Slimmenwetering een pilot voor het wegvangen van rivierkreeften van 

Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR) plaats. De Kamerleden waren 

hiervoor uitgenodigd door HDSR, Hoogheemraadschap Schieland en Krimpenerwaard 

en de gemeente Woerden. Aanleiding voor het werkbezoek was de brandbrief aan de 

Tweede Kamer van afgelopen december waarin zorgen zijn geuit over de toenemende 

problematiek van uitheemse rivierkreeften. LEES HIER VERDER. 

 

Plan voor landschapsherstel brengt boeren en 

natuurorganisaties samen 

 

Het is een soort landbouwakkoord light, het breed omarmde Aanvalsplan 

Landschap om zo’n 220.000 hectare heggen, houtwallen en natuurvriendelijke oevers 

aan te leggen en duurzaam te beheren. Bijzonder aan het plan is de brede 

https://robertberger.us11.list-manage.com/track/click?u=1fdc46c5cf9b98f94f1f5d878&id=cf787f2011&e=ce1360e0c7
https://robertberger.us11.list-manage.com/track/click?u=1fdc46c5cf9b98f94f1f5d878&id=35ecb16a38&e=ce1360e0c7


ondersteuning door milieuorganisaties, waterschappen, provincies en 

boerenorganisatie LTO. Het vergroot de biodiversiteit en herstelt het oude 

Nederlandse cultuurlandschap. Demissionair landbouwminister Adema wil het plan 

versnellen, ook nu het kabinet is gevallen. Kan dit initiatief bestuurlijk Nederland van 

het (stikstof)slot halen? Lees hier meer over het Deltaplan voor het landschap. 

 

Utrecht wil 3,7 miljard euro van Rijk hebben 

voor halen natuur- en stikstofdoelen (en het 

kan nog meer worden) 

 

3,7 miljard euro, maar het kan nog iets meer of minder worden: 

dat denkt de provincie Utrecht nodig te hebben om te voldoen aan de doelen die het 

Rijk heeft opgesteld voor de verbetering van de natuur en het oplossen van de 

stikstofproblemen. Dat blijkt uit de concept-versie van het Utrechts Programma 

Landelijk Gebied (UPLG) dat door de provincie is ingeleverd bij stikstofminister Van der 

Wal. LEES HIER VERDER. 

 

Burgemeesters uit het Groene Hart doen 

oproep: 'We willen meer vrijheid om zélf 

beslissingen te nemen' 
 

In afwachting van de plannen van de nieuwe bestuurders in de 

provincie Zuid-Holland en Utrecht, laten burgemeesters in het Groene Hart alvast 

weten minder provinciale bemoeienis te willen." Geef ons meer vrijheid om zelf 

afwegingen te maken." LEES HIER VERDER. 
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Groen groeit me: provinciale Handreiking 

Nieuwe Woongebieden 

 

De provinciale verordening schrijft voor dat 'groen evenwichtig 

moet meegroeien met de woningbouw' bij uitleglocaties boven de vijftig woningen. De 

Handreiking Nieuwe Woongebieden van de provincie Utrecht is een instrument dat 

gemeenten en projectontwikkelaars helpt bij de invulling van die voorwaarde. Het 

bevat handvatten, instrumenten en een stappenplan om tot de juiste criteria en 

plannen te komen. LEES HIER VERDER. 

 

Plan vastgesteld, nu is het aan Utrechters: hoe 

verder met windmolens Rijnenburg? 

 

Al jaren wordt erover gepraat en levert het felle discussies op: plannen voor 

windmolens in polder Rijnenburg. Met de presentatie van een zogenoemd 

ontwerpbestemmingsplan nam de gemeente Utrecht eind mei een van de laatste 

stappen voor het plaatsen van in totaal vier turbines in het gebied. De volgende horde 

is inspraak: Utrechters mogen laten weten wat ze ervan vinden. Maar net als in de 

politiek, blijken ook daar de meningen verdeeld. LEES HIER VERDER. 

 

Succesvolle crowdfunding voor zonne-

panelenveld in de polder Barwoutswaarder in 

Woerden  
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Energiecoöperatie Woerden Energie heeft ruim € 180.000 

opgehaald voor het project Zonnegaard Lievaart. Het geld, afkomstig van meer dan 50 

personen uit de omgeving van Woerden, wordt gebruikt om de verdere ontwikkeling 

van het park Zonnegaard Lievaart te betalen. LEES HIER VERDER. 

 

Dijkversterkingstraject Salmsteke 

 

Het dijkversterkingstraject Salmsteke loopt vanaf de Rolafweg 

Zuid tot aan het dorp Jaarsveld en heeft een lengte van 2 km. Dit project haakt aan bij 

een bredere gebiedsontwikkeling: Salmsteke Ontkiemt! HDSR combineert de 
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dijkversterking met kansen voor recreatie en natuur. De realisatie is gestart in 2023. 

HDSR verwacht in 2024 klaar te zijn met alle werkzaamheden. LEES HIER VERDER. 

 

Zo woont bijna niemand: Lopikse watertoren 

wordt een woontoren (en die is volgend jaar 

klaar) 

 

Een bijzondere locatie met een adembenemend uitzicht. Dat 

mogen de toekomstige bewoners van de Lopikse watertoren straks het hunne 

noemen. Bezoekers kunnen ermee kennismaken als gast van de bed & breakfast of 

van het bezoekerscentrum. LEES HIER VERDER. 

 

Boerenzwaluw: bezig met de laatste loodjes 

voordat de reis naar Afrika begint 

 

In de Lopikerwaard nestelen veel Boerenzwaluwen, bij voorkeur 

in koeien-, varkens- of paardenstallen. Vanaf juli verzamelen zich grote aantallen op 

gemeenschappelijke slaapplaatsen, doorgaans in riet maar ook in maïs of andere 

hogere vegetaties. De najaarstrek vindt grotendeels plaats tussen eind augustus en 

eind september. Wilt u meer weten over deze bijzondere vogel, over 

aantalsontwikkeling en broedsuccessen, neem dan een kijkje op de website van 

SOVON (Stichting Ornithologisch Veldonderzoek Nederland). LEES HIER VERDER.  
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Nog geen lid/donateur? 

Vind je het werk van de WBL van belang en wil je de WBL 

ondersteunen? Meld je dan aan als lid/donateur  

hier op onze website.  

 

 

 

 

 

WBL op Facebook  
 

 

Website WBL  
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